

## China Leads the World in the AI Patent Race

China is far ahead of other countries in generative artificial intelligence inventions, such as chatbots, with six times more patents than its nearest competitor, the United States, according to data released by the United Nations.

According to the World Intellectual Property Organization (WIPO), which oversees a system that allows countries to share the recognition of patents, generative AI, which produces text, images, computer code and even music from existing information, is booming with more than 50,000 patent applications filed in the past decade.

According to the organization, China submitted more than 38,000 inventions in the field of artificial intelligence between 2014 and 2023, compared to 6,276 inventions submitted by the United States during the same period.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## الصين تتصدر العالم في سباق براءات اختراع الذكاء الاصطناعي

أظهرت بيانات صادرة عن الأمم المتحدة، تقدّم الصين بفارق كبير على دول أخرى في اختراعات الذكاء الاصطناعي التوليدي، مثل برامج الدردشة الآلية، حيث تقدمت بستة أضعاف براءات اختراع أكثر من أقرب منافس لها وهو الولايات المتحدة.

ووفقاً للمنظمة العالمية للملكية الفكرية (الويبو)، التي تشرف على نظام يتيح للدول تقاسم الاعتراف بالبراءات، فإن الذكاء الاصطناعي التوليدي، الذي ينتج نصوصاً وصوراً وأكواد كومبيوتر وحتى موسيقى من

معلومات موجودة، يشهد ازدهاراً كبيراً مع تقديم أكثر من 50 ألف طلب براءة اختراع في العقد الماضي.

وبحسب المنظمة قدّمت الصين أكثر من 38 ألف اختراع في مجال الذكاء الاصطناعي بين عامي 2014 و2023 مقابل 6276 اختراعاً قدمتها الولايات المتحدة خلال الفترة نفسها.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

## Saudi Private Sector Workers Increased to 11.4 Million

The total number of employees in the Saudi private sector rose to more than 11.4 million, as of June, after recording about 11.3 million in May (May).

The unemployment rate for total Saudis continued to decline, after recording a decline to 7.6 percent in the first quarter of 2024 compared to 7.8 percent during the fourth quarter of 2023, as it is close to more than the Vision 2030 target, which is set at 7 percent. The total number of nationals working in the private sector during the month of June (June) exceeded 2.3 million, with the number of male citizens reaching 1.4 million, while the number of female citizens reached about 957,000. On the other hand, The total number of residents working in the private sector is about 9 million workers, including 8.7 million residents, and 376,000 female residents.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## ارتفاع العاملين في القطاع الخاص السعودي إلى 11.4 مليون

ارتفع إجمالي عدد العاملين في القطاع الخاص السعودي إلى أكثر من 11.4 مليون، حتى شهر يونيو الماضي، بعدما سجّل نحو 11.3 مليون في مايو (أيار) الماضي.

وكان معدل البطالة لإجمالي السعوديين واصل الانخفاض، بعدما سجّل نسبة هبوط إلى 7.6 في المئة في الربع الأول 2024 مقارنة بـ7.8 في المئة خلال الربع الرابع من عام 2023، حيث بات قريباً من أكثر من مستهدف رؤية 2030، المحدد عند 7 في المئة. وتجاوز إجمالي المواطنين العاملين في القطاع الخاص خلال شهر يونيو (حزيران) 2.3 مليون عامل، إذ بلغ عدد المواطنين

الذكور 1.4 مليون، فيما بلغ عدد المواطنات الإناث نحو 957 ألفاً. وفي المقابل بلغ إجمالي المقيمين العاملين في القطاع الخاص نحو 9 ملايين عامل، منهم 8.7 مليون مقيم، و376 ألف مقيمة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

## Kuwait Approves the 2024-2025 Budget with Revenues Exceeding 18.9 Billion Dinars

Kuwaiti Minister of Finance and Minister of State for Economic Affairs and Investment Anwar Al-Mudhaf revealed that the total cumulative fiscal deficit in the state budget of Kuwait during the last ten years reached 33 billion dinars. He expects the pace of the fiscal deficit in the public budget to continue over the next four years to reach 26 billion dinars.

Al-Mudhaf stressed that "Kuwait rich country, but if the pace of spending continues as it is without taking any reforms, the reserve will be resorted to to fill the budget deficit," noting that "the Council of Ministers approved the draft general budget for the next fiscal year 2024-2025. It was approved by the Council of Ministers with an estimated deficit of 5.6 billion dinars, where the budget recorded 18.9 billion dinars net revenues and 24.5 billion the value of expenses.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



## الكويت تقر موازنة 2024-2025 بإيرادات تتجاوز 18.9 مليار دينار

كشف وزير المالية ووزير الدولة للشؤون الاقتصادية والاستثمار الكويتي أنور المذصف، عن بلوغ إجمالي العجز المالي التراكمي في ميزانية دولة الكويت خلال السنوات العشر الأخيرة 33 مليار دينار. متوقفاً أن تستمر وتيرة العجز المالي في الميزانية العامة خلال السنوات الأربع المقبلة لتصل إلى 26 مليار دينار.

وأكد المذصف، أنّ "الكويت بلد غنية ولكن إذا استمرت وتيرة الإنفاق على ما هي عليه دون اتخاذ أي إصلاحات فإنه سيتم اللجوء إلى الاحتياطي لسد عجز الموازنة"، مشيراً إلى أنّ "مجلس الوزراء وافق على مشروع

الموازنة العامة للسنة المالية القادمة 2024-2025. وتم الموافقة عليها من مجلس الوزراء بعجز يقدر بـ 5.6 مليار دينار، حيث سجلت الميزانية 18.9 مليار دينار صافي إيرادات و24.5 مليار قيمة المصاريف".

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرّف)

## Rising Remittances of Tunisian Workers Abroad Support

### Economy

The value of remittances of Tunisian workers abroad reached about \$ 2.7 billion in 2023, according to data from the World Bank and the International Organization for Migration. The Central Bank of Tunisia revealed that the remittances of residents abroad from hard currency since the beginning of 2024, until the end of June 10, June, increased by 3.5 percent year-on-year. The value of remittances amounted to 3.167 billion dinars (\$ 1.02 billion), compared to 3.055 billion dinars (\$ 983 million) during the period. Same from last year.

The Central Bank of Tunisia acknowledged that these remittances, along with tourism revenues, contributed to supporting the country's foreign exchange savings. According to the central bank, the Tunisia balance of hard currency amounted to 24.36 billion dinars (\$7.85 billion), equivalent to 112 days of supply of goods. The Tunisian diaspora is estimated at more than 1.8 million Tunisians residing regularly in many countries, representing 15 percent of the total population in Tunisia, mostly in Europe.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

## ارتفاع تحويلات العمالة التونسية في الخارج يدعم الاقتصاد



بلغت قيمة تحويلات العمالة التونسية في الخارج نحو 2.7 مليار دولار عام 2023، بحسب ما أظهرته بيانات البنك الدولية والمؤسسة الدولية للهجرة. و كشف البنك المركزي التونسي، عن تسجيل تحويلات المقيمين في الخارج من العملة الصعبة منذ بداية 2024، حتى نهاية 10 يونيو/حزيران الماضي ارتفاعا بنسبة 3.5 في المئة على أساس سنوي. وبلغت قيمة التحويلات 3.167 مليارات دينار (1.02 مليار دولار)، مقابل 3.055 مليارات دينار (983 مليون دولار) خلال الفترة ذاتها من العام الماضي.

وأقر المركزي التونسي بأن هذه التحويلات ساهمت إلى جانب المداخيل السياحية في دعم مدخرات البلاد من النقد الأجنبي. وبحسب البنك المركزي، بلغ رصيد تونس من العملة الصعبة 24.36 مليار دينار (7.85 مليارات دولار) بما يعادل 112 يوم توريد من السلع. وتقدر الجالية التونسية في الخارج بأكثر من 1.8 مليون تونسي مقيمين بطريقة نظامية في العديد من البلدان، أي ما يمثل 15 في المئة من مجموع السكان في تونس، أغلبهم في أوروبا.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

## The World is on the Brink of a \$91 Trillion Crisis!

Governments owe an unprecedented \$91 trillion, roughly the size of the global economy, which would ultimately take a heavy toll on their people. The debt burden has increased dramatically, and now poses a growing threat to living standards even in rich economies, including the United States.

The International Monetary Fund reiterated its warning that the "chronic fiscal deficit" in the United States must be urgently addressed. As debt burdens mount around the world, investors are increasingly worried. In France, political turmoil has exacerbated concerns about the country's debt, driving up bond yields, or yields demanded by investors.

Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)

## العالم على شفير أزمة بقيمة 91 تريليون دولار!



باتت الحكومات مدينة بمبلغ غير مسبوق قدره 91 تريليون دولار، وهو مبلغ يعادل تقريبا حجم الاقتصاد العالمي، والذي من شأنه أن يفرض في نهاية المطاف خسائر فادحة على شعوبها. وزادت أعباء الديون بشكل كبير، حتى باتت تشكل الآن تهديداً متزايداً لمستويات المعيشة حتى في الاقتصادات الغنية، بما في ذلك الولايات المتحدة.

وكرر صندوق النقد الدولي تحذيره من ضرورة معالجة «العجز المالي المزمن» في الولايات المتحدة على وجه السرعة. ومع تزايد أعباء الديون في جميع أنحاء العالم، يتزايد قلق المستثمرين. وفي فرنسا، أدت الاضطرابات السياسية إلى تفاقم المخاوف في شأن ديون البلاد، ما أدى إلى ارتفاع عائدات السندات، أو العوائد التي يطلبها المستثمرون.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)

## Oil Falls on Fears of Falling Demand and Slowing U.S.

### Economy

Oil prices fell in Asian trading on Thursday, as investors were cautious about expectations of lower demand as weaker-than-expected U.S. employment and business data came out, suggesting the economy of the world's largest oil consumer appeared to be slowing.

Brent crude futures fell 48 cents, or 0.55 percent, to \$86.86 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures lost 51 cents, or 0.62 percent, to \$83.36 a barrel, as activity slowed due to the U.S. Independence Day holiday.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

## النفط يهبط وسط مخاوف من تراجع الطلب وتباطؤ الاقتصاد



تراجعت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية اليوم الخميس مع توخي المستثمرين الحذر حيال توقعات انخفاض الطلب مع صدور بيانات بشأن التوظيف والأعمال في الولايات المتحدة جاءت أضعف من المتوقع، مما يشير إلى أن اقتصاد أكبر مستهلك للنفط في العالم يتباطأ على ما يبدو. وهبطت العقود الآجلة لخام برنت 48 سنتا أو 0.55 في المئة إلى 86.86 دولار للبرميل. كما خسرت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 51 سنتا أو ما يعادل 0.62 في المئة إلى 83.36 دولار للبرميل، مع تباطؤ النشاط بسبب عطلة يوم الاستقلال في الولايات المتحدة.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## Egypt Maintains its "Records" in Tourism Despite the "Gaza War"?

The Egyptian Ministry of Tourism revealed that the number of tourists reached more than 7 million, and revenues reached \$ 6.6 billion during the first half of this year, exceeding what was achieved during the same period last year. Egypt adopts a plan for the growth of the tourism sector, which represents an important figure in its general budget with a revenue of \$ 13.2 billion during the last year (2023), after attracting 14.9 million tourists, in a new record exceeding the peak year of tourism in 2010.

Amr El-Kady, head of the Egypt Tourism Board, attributed the maintenance of records in Egyptian tourism despite the repercussions of the Gaza war to "the concerted efforts of the government represented by the Ministry of Tourism, the Tourism Promotion Authority, and the private sector represented by companies and hotels."

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## مصر تحافظ على «أرقامها القياسية» في السياحة رغم «حرب غزة»

كشفت وزارة السياحة المصرية، عن وصول عدد السائحين إلى أكثر من 7 ملايين، ووصول الإيرادات إلى 6.6 مليار دولار خلال النصف الأول من العام الحالي، بما يتجاوز ما تحقق خلال الفترة نفسها من العام الماضي. وتتبنى مصر خطة لنمو القطاع السياحي الذي يمثل رقماً مهماً في موازنتها العامة بحصيلة وصلت إلى 13.2 مليار دولار خلال العام الماضي (2023)، بعد جذب 14.9 مليون سائح، في رقم قياسي جديد يتجاوز عام الذروة السياحية في 2010.

وأرجع رئيس هيئة تنشيط السياحة في مصر، عمرو القاضي، الحفاظ على الأرقام القياسية في السياحة المصرية رغم تداعيات حرب غزة إلى "تضافر الجهود الحكومية ممثلة في وزارة السياحة وهيئة تنشيط السياحة والقطاع الخاص ممثلاً في الشركات والفنادق".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف)

## Turkey: Annual Inflation Declined To 71.6% and Monthly Rise Continued

The annual consumer price inflation rate in Turkey recorded a decline in June (June) to 71.6 percent, after peaking in May (May) at 75.45 percent.

According to the Turkish Statistical Institute, inflation rose by 1.64 percent month-on-month. The rate of increase in inflation was expected to slow on a monthly basis.

Contrary to figures from the Turkish Statistical Institute, the Inflation Research Group, which includes independent experts, announced that inflation rose 4.27 percent month-on-month in June. The increase in inflation during the past twelve months reached 113.08 percent, and the inflation rate in the first six months of this year reached 41.16 percent.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## تركيا: تراجع التضخم السنوي إلى 71.6 % واستمرار الارتفاع الشهري

سجل معدل التضخم السنوي لأسعار المستهلك في تركيا تراجعاً في يونيو (حزيران) الماضي إلى 71.6 في المئة، بعدما بلغ الذروة في مايو (أيار) عند مستوى 75.45 في المئة.

وبحسب معهد الإحصاء التركي سجل التضخم ارتفاعاً بنسبة 1.64 في المئة على أساس شهري. وكان من المتوقع تباطؤ معدل الزيادة في التضخم على أساس شهري.

وخلافاً للأرقام المعلنة من معهد الإحصاء التركي، أعلنت مجموعة أبحاث التضخم، التي تضم خبراء مستقلين، أن التضخم سجل ارتفاعاً بنسبة 4.27 في المئة على أساس شهري في يونيو.

وبلغت الزيادة في التضخم خلال الاثني عشر شهراً الماضية 113.08 في المئة، كما بلغ معدل التضخم في الأشهر الستة الأولى من العام الحالي 41.16 في المئة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف)

## Sharp Slowdown in Eurozone Business Growth in June

A survey showed overall business growth in the euro area slowed sharply last month, as strong expansion in the region's dominant services sector failed to offset further deterioration in the manufacturing sector.

The HCOB Single Currency Area Composite PMI, compiled by S&P Global, which is considered a good indicator of macroeconomic health, fell to 50.9 in June (June) from a 12-month high of 52.2 in May (May).

Although slightly higher than the initial estimate of 50.8, it is the fourth consecutive month that the index has surpassed the 50 barrier separating growth from contraction.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## تباطؤ حاد في نمو الأعمال بمنطقة اليورو خلال يونيو

أظهر مسح تباطؤ النمو الكلي للأعمال في منطقة اليورو بشكل حاد الشهر الماضي، حيث فشل التوسع القوي في قطاع الخدمات المهيمن في المنطقة في تعويض المزيد من التدهور في قطاع الصناعة.

وانخفض مؤشر مديري المشتريات المركب لشركة «إتش سي أو بي» لمنطقة العملة الموحدة، والذي تم تجميعه من قبل شركة «ستاندرد أند بورز غلوبال»، الذي يعتبر مؤشراً جيداً على صحة الاقتصاد الكلي، إلى 50.9 في يونيو (حزيران) من أعلى مستوى له في 12 شهراً عند 52.2 في مايو (أيار).

وعلى الرغم من أنه جاء أعلى قليلاً من التقدير الأولي البالغ 50.8، فإنه الشهر الرابع على التوالي الذي يتجاوز فيه المؤشر حاجز الـ 50 الذي يفصل النمو عن الانكماش.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف)